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  Protokół Nr XI/2019 

Sesji Rady Powiatu Grójeckiego 

odbytej w dniu 27 czerwca 2019 r.   

  

Sesja odbyła się w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Grójcu.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak o godzinie 10.00 otworzył Sesję 

wypowiadając formułę „Otwieram Sesję Rady Powiatu Grójeckiego”. 

 

Zgromadzeni minutą ciszy uczcili pamięć zmarłego śp. Sławomira Słabuszewskiego 

długoletniego Wójta Gminy Goszczyn.  

 

Przewodniczący Rady powitał Panie i Panów Radnych Powiatu Grójeckiego, 

Starostę Grójeckiego, członków Zarządu Powiatu oraz przybyłych gości.    

 

Przewodniczący Rady Powiatu odczytał klauzulę informacyjną RODO. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że w Sesji uczestniczy  

19 radnych, co stanowi quorum i pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiat złożył wniosek o zdjęcie  

z porządku pkt 8.5 – projektu uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu do 

przyjęcia darowizny nieruchomości oraz wprowadzenie autopoprawki do pkt 8.1 – 

projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego na rok 2019 

i do pkt 8.2 – projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Grójeckiego na lata 2019-2027. 

 
Starosta Krzysztof Ambroziak wyjaśnił, że chodzi o wprowadzenie do budżetu kwoty 

2.282 tys.zł pozyskanej z budżetu województwa mazowieckiego na budowę drogi 

powiatowej Kozietuły – Błędów przez msc. Bielany. Grupa Producencka „RAJ-POL” 

zadeklarowała udział w kwocie 1.200 tys.zł. Rada Miejska w Mogielnicy podjęła uchwałę 

w sprawie współfinansowania zadania. Rada Gminy w Błędowie podjęła decyzję  

o współfinansowaniu i w związku z tym wystąpiła do RIO o opinię na temat możliwości 

zaciągnięcia pożyczki.   

 
Przewodniczący Rady spytał czy są inne wnioski do porządku. Wniosków nie 

zgłoszono. Wobec powyższego poddał wnioski Zarządu Powiatu pod głosowanie. 
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Wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie upoważnienia 

Zarządu Powiatu do przyjęcia darowizny nieruchomości. Obecnych 19 radnych.  

W głosowaniu imiennym udział wzięło 18 radnych. Wniosek został przyjęty,  

18 głosów „za”. Pozostałe punkty uległy przesunięciu. 

 
Wniosek dot. wprowadzenia autopoprawki do projektu uchwały zmieniającej Uchwałę 

Budżetową Powiatu Grójeckiego na rok 2019. Obecnych 19 radnych. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 19 radnych. Wniosek został przyjęty, 19 głosów „za”. 

 
Wniosek dot. wprowadzenia autopoprawki do projektu uchwały zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 2019-2027. Obecnych 19 

radnych. W głosowaniu imiennym udział wzięło 19 radnych. Wniosek został 

przyjęty, 19 głosów „za”. 

 
Porządek obrad po zmianach 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Powiatu z dnia 15 maja 2019r.,  

5. Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu i informacje 

Starosty Grójeckiego. 

6. Zapoznanie się z raportem o stanie powiatu za 2018r:: 

6.1. debata nad raportem o stanie powiatu za 2018 r., 

6.2. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania.  

7. Zapoznanie się ze szczegółowymi sprawozdaniami Zarządu Powiatu:  

7.1. o wykonaniu budżetu powiatu w 2018 r., 

7.2. sprawozdaniem finansowym składającym się z bilansów jednostek budżetowych, 

rachunków zysków i strat oraz zestawieniem zmian w funduszu jednostek, 

7.3. informacją o stanie mienia komunalnego, 

7.4. opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej dot. sprawozdania, o którym mowa  

w pkt. 7.2,  

7.5. informacją o trybie i sposobie udzielania zamówień publicznych w 2018 r., 

7.6. podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Zarządu 

Powiatu z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego za 2018 r., 

7.7. wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Grójeckiego z dnia 13 czerwca 

2019r. w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu, 

7.8. opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu, 
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7.9. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Grójeckiego 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 r. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach:  

8.1. zmieniająca Uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego na rok 2019, 

8.2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata  

2019-2027”; 

8.3. zamiaru likwidacji Powiatowej Biblioteki Publicznej w Grójcu, 

8.4. zamiaru  powierzenia Gminie Grójec zadań w zakresie prowadzenia powiatowej 

biblioteki publicznej, 

8.5. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście nad Pilicą za 2018 r.,  

8.6. sytuacji szpitali powiatowych, 

8.7. realizacji § 5 ust. 1 pkt 2 lit. b rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki 

Społecznej z dnia 23 sierpnia 2012 r. w sprawie domów pomocy społecznej 

(tekst jednolity - Dz. U z 2018 r. poz. 734) 

8.8. upoważnienia Zarządu Powiatu Grójeckiego do zawarcia z Gminą Mogielnica 

porozumienia w sprawie wspólnej realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1633W Mogielnica – Dziarnów w ciągu ul. Dziarnowskiej  

w Mogielnicy”   

8.9. przyznania medalu „Zasłużony Dla Powiatu Grójeckiego”. 

9. Sprawozdania z prac Komisji Stałych od ostatniej Sesji Rady Powiatu Grójeckiego.  

10. Interpelacje i zapytania radnych.  

11. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

12. Zamknięcie posiedzenia.                                                                        

 
Ad. 4  

Przyjęcie protokołu Nr VIII/2019 z dnia 15 maja 2019 r. W związku z brakiem uwag 

protokół został przyjęty.  

 

Ad. 5 

Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu oraz informacje 

Starosty Grójeckiego przedstawił Starosta Krzysztof Ambroziak /załącznik/.  

W uzupełnieniu sprawozdania starosta dodał, że w dniu 26 czerwca 2019r. Zarząd 

podjął uchwałę w sprawie udzielenia pełnomocnictwa dyrektorom LO w Grójcu  

i CKZiU w Nowej Wsi dot. programów usług telekomunikacyjnych oraz uchwałę  

w sprawie wprowadzenia autopoprawek. Ponadto Zarząd wyraził zgodę na sprzedaż 

niesprawnego samochodu WTZ w Grójcu i przeznaczenie środków na remont 

drugiego samochodu. Wczoraj w SPZOZ w Nowym Mieście nad Pilicą odbyło się 

posiedzenie Rady Społecznej, na którym omówiono bieżącą sytuację szpitala, 

dokonano analizy sprawozdania finansowego za 2018r. szukano rozwiązań  
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dla problemów kadrowych w zakresie obsady lekarskiej i pielęgniarskiej, w tym 

związanych ze zmianami dot. norm zatrudnienia, co niestety bezpośrednio wiąże się 

z ewentualną koniecznością zmniejszania ilości łóżek.  

 
Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania.         

 
Radny Wojciech Wojtczak spytał czy sprawa porozumienia z Gminą Mogielnica na 

przebudowę drogi Nr 1663W Mogielnica-Dziarnów, ul. Dziarnowska w Mogielnicy była 

rozpatrywana na Komisji Transportu, jaka jest wartość inwestycji i długość odcinka?  

W sprawie wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w użyczenie spytał, 

komu i na jakich warunkach oddano działkę nr 20 w Nowej Wsi? W sprawie konkursu 

na dyrektora SPZOZ w Nowym Mieście radny poprosił starostę o przybliżenie, jak 

przewodniczący Komisji Konkursowej wyjaśnił wybór B. Gąsiorowskiej a nie ortopedę, 

który w konkursie startował. Następnie spytał o powód rezygnacji p. Siennickiego  

z Rady Nadzorczej PKS Sp. z o.o. w Grójcu. W sprawie ugody z Gminą Mogielnica 

spytał, na czym polegała i jakie były wzajemne ustępstwa? Radni chcą się z tym 

dokumentem zapoznać.     

 
Starosta Krzysztof Ambroziak zaznaczył, że treść porozumienia na przebudowę  

ul. Dziarnowskiej została przekazana w materiałach na Sesję.  

 
Przewodniczący Rady poprosił radnego Wojciecha Wojtczaka o zachowanie 

porządku na Sesji i nie wypowiadanie się bez udzielenia głosu.  

  
Kontynuując starosta wyjaśnił, że na posiedzeniu Komisji Transportu porozumienie 

zostało odczytane i była dyskusja. Starosta wyjaśnił, że po przyjęciu uchwały przez 

Radę Powiatu sprawa trafi pod obrady Rady Miejskiej w Mogielnicy, która 

przeznaczy środki na pokrycie 100% kosztów wykonania projektu budowy drogi. 

Powiat po otrzymaniu tego projektu wystąpi z wnioskiem o dofinansowanie. Różnicę 

pomiędzy wartością zadania, która będzie znana po sporządzeniu projektu  

a uzyskanym dofinansowaniem pokryje gmina. Długość odcinka wynosi 750 mb.  

W sprawie działki nr 20 w Nowej Wsi starosta wyjaśnił, że właściciel sąsiedniej działki 

wystąpił o użyczenie działki 2 ha na okres 2 lat pod swoją uprawę w zamian 

uporządkuje ten terenu. Wartość dopłat bezpośrednich pozostanie po stronie 

powiatu. W sprawie wyboru dyrektora SPZOZ w Nowym Mieście wyjaśnił, że w wyniku 

przeprowadzonej procedury Komisja Konkursowa rekomendowała p. Barbarę 

Gąsiorowską. Obecność starosty na rozstrzygnięciu jest prawnie zabroniona. Komisji 

przewodniczyła wicestarosta Jolanta Sitarek. W sprawie rezygnacji z Rady Nadzorczej 

PKS Sp. z o.o. w Grójcu wyjaśnił, że p. Siennicki złożył ją na piśmie. Nie czuje się 
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upoważniony do podania przyczyn, sam zainteresowany może to zrobić, niestety jest 

nieobecny. W sprawie zatoczki obie strony przystały na propozycję sądowej ugody. 

Środki należne powiatowi za wykonane zadania drogowe na terenie gminy Mogielnica 

wraz z odsetkami zostaną przeznaczone na inwestycje na drogach powiatowych na 

terenie tej gminy. Jeśli jest możliwość prawna i radca prawny to potwierdzi, radni 

otrzymają ten dokument.   

 
Ad. 6  

Zapoznanie się z raportem o stanie powiatu za 2018 r.  

Raport o stanie mienia powiatu za 2018 r. w formie prezentacji multimedialnej 

przedstawił Starosta Grójecki Krzysztof Ambroziak. Raport stanowi załącznik do 

protokołu. Jednocześnie Pan Starosta podziękował Sekretarzowi Powiatu, 

naczelnikom Wydziałów i pracownikom Starostwa oraz dyrektorom jednostek 

organizacyjnych powiatu grójeckiego za przygotowanie raportu. 

 
Ad. 6.1  

Przewodniczący Rady otworzył debatę nad raportem o stanie powiatu za 2018 r.   

 
Radny Wojciech Wojtczak zwrócił uwagę na brak herbu Gminy Błędów i Gminy Belsk 

Duży w oknie witrażowym Starostwa.  

 
W odpowiedzi starosta wyjaśnił, że Gmina Belsk Duży niedawno uzyskała pozytywną 

opinię Komisji Heraldycznej na posługiwanie się herbem i  Rada Gminy podjęła 

stosowną uchwałę. Herb zostanie w Starostwie umieszczony. W sprawie Gminy 

Błędów zwróci się do wójta z zapytaniem czy gmina ma uregulowana sprawę herbu. 

 
Radna Grażyna Kijuc spytała, gdzie prezentacja będzie dostępna? Została dobrze 

przygotowana i może stanowić bazę do kolejnych opracowań raportów. Warto, żeby 

radni otrzymali ją na adresy mailowe. Jednocześnie podziękowała, że starosta  

w wystąpieniu zauważył dobre działania poprzedniego Zarządu i Rady Powiatu. 

 
Starosta wyjaśnił, że jest obowiązek publikacji i raport został zamieszczony w BIP.  

 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że radni otrzymali raport w materiałach na Sesję, 

prezentacja jest skróconą wersją.    

 
Radny Władysław Kumorek docenił, że raport jest prezentowany, ponieważ informacje 

można skonfrontować i uniknąć sytuacji ze spotkania w muzeum w Warce, gdy  
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p. Dyrektor była zmuszona prezentować dane z błędnych informacji powielonych na 

BIP przez biuro promocji. Następnie radny zwrócił uwagę na sprawę korepetycji w LO  

w Grójcu,. W ubiegłych latach zaledwie 3-5% uczniów z nich korzystało a obecnie 

ponad 90% uczniów jest odsyłanych. Prowadzony jest nielegalny biznes, który nie 

powinien mieć miejsca. Najwyższy czas, żeby się tym problemem zająć.   

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że temat zostanie wyjaśniony na najbliższym 

posiedzeniu Komisji Oświaty, łącznie z zaproszeniem dyrektora placówki. 

 
Starosta Krzysztof Ambroziak podziękował radnemu za sugestię i wskazanie 

problemu. Do tej pory nie docierały tego rodzaju sygnały. Sprawą trzeba się zająć  

i jak najszybciej wyjaśnić poprzez analizę na posiedzeniu Kom. Oświaty. 

 

Radny Grzegorz Górski spytał, jaka jest wysokość subwencji oświatowej z budżetu 

państwa przypadająca na jednego ucznia.  

 
Z – ca Naczelnika Wydz. Edukacji, Zdrowia i Promocji Powiatu Barbara Sygitowicz 

wyjaśniła, że kwota subwencji na ucznia zależy od wielu czynników, w tym rodzaju 

szkoły, do której uczęszcza, stopnia niepełnosprawności. Standardowa to 5.500 zł.          

 
Ad. 6.2   

Projekt uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

Grójeckiego wotum zaufania odczytał Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak 

/załącznik/.   

 
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 18 radnych. 

W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 18 radnych przy ustawowym składzie 

Rady Powiatu Grójeckiego 21 radnych. Uchwała Nr XI/62/2019 została przyjęta 

jednogłośnie, 18 głosów „za”, głosów „przeciw” i „wstrzymującym się” nie było.  

  
Ad. 7  

Zapoznanie się ze szczegółowymi sprawozdaniami Zarządu Powiatu:  

 
Ad. 7.1  

Sprawozdanie o wykonaniu budżetu powiatu w 2018 r. przedstawił Skarbnik Powiatu 

Witold Kępka. Szczegółowe dane zawiera załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zgłaszanie pytań.   
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Radna Grażyna Kijuc w odniesieniu do tabeli dot. realizacji planowanych wydatków 

budżetowych za 2018 r. spytała o poz.13 – różne rozliczenia. 

 

Skarbnik Witold Kępka wyjaśnił, że chodzi o zwrot dotacji za lata poprzednie pobraną 

w nadmiernej wysokości. Kontrola wykazała nieprawidłowość wykorzystania 

subwencji oświatowej. Zostały określone kwoty przypisane do zwrotu i w pozycji 13 

jest ujęty wydatek w wysokości 1.435.728,50 zł. 

 

Radna Grażyna Kijuc spytała o poz.17- pozostałe zadania z zakresu polityki społecznej.  

 
Skarbnik Witold Kępka wyjaśnił, że w dziale 853 wydatkowano 2.880.976,51zł  

z przeznaczeniem na: zespoły ds. orzekania o niepełnosprawności 126.750 zł, 

działalność PUP w Grójcu 2.387.792,63 zł, coroczną dotację dla WTZ na terenie 

Powiatu Piaseczyńskiego i Powiatu Przysuskiego 28.581, 88 zł, dotację dla WTZ  

w Grójcu 171.064 zł i WTZ w Warce 143.688 zł. oraz dotacja na zadania zlecone od 

wojewody dot. pokrycia kosztów w zakresie tzw. Karty Polaka 23.100 zł.  

 
Radna Grażyna Kijuc spytała o poz. 21 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego.   

  
Skarbnik Witold Kępka wyjaśnił, że w dziale 921 ujęte są dotacje dla Powiatowej 

Biblioteki Publicznej w Grójcu 100.000 zł oraz Muzeum w Warce1.028.526 zł.  

 
Radny Wojciech Wojtczak poprosił o przedstawienie ile poprzedni Zarząd Powiatu  

w 2018 r. pozyskał środków finansowych z zewnątrz na wszystkie inwestycje, jaka 

kwota z jednostek samorządu terytorialnego a ile przeznaczył powiat?  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak zauważył, że radny na podstawie 

sprawozdania we własnym zakresie może zsumować poszczególne kwoty.  

 
Radny Dariusz Piątkowski uściślił, że subwencje były niesłusznie pobrane w latach 

2011-2013, co wyszło w trakcie kontroli Urzędu Kontroli Skarbowej.     

   
Ad. 7.2   

Sprawozdanie finansowe składające się z bilansów jednostek budżetowych, 

rachunków zysków i strat oraz zestawieniem zmian w funduszu jednostek przedstawił 

Skarbnik Powiatu Witold Kępka. Szczegółowe dane zawiera załącznik do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zgłaszanie pytań. Pytań do sprawozdania 

nie zgłoszono.   
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Ad. 7.3  
Informacja o stanie mienia komunalnego Szczegółowe dane zawiera załącznik do 

protokołu. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zgłaszanie pytań. Pytań nie zgłoszono.   

 
Ad. 7.4  
Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 29 kwietnia 2019r.  

w sprawie przedłożonego sprawozdania, o którym mowa w pkt. 7.2 odczytała 

Wicestarosta Jolanta Sitarek.  Uchwała Nr Pł.162.2019 Składu Orzekającego RIO 

stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 7.5  
Informacja o trybie i sposobie udzielania zamówień publicznych w 2018r. 

Szczegółowe dane zawiera załącznik do protokołu.   

 
Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zgłaszanie pytań. Pytań nie zgłoszono.   

 
Ad. 7.6   
Projekt uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania Zarządu Powiatu z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego za 

2018 r. odczytał Przewodniczący Rady Powiatu Janusz Karbowiak. Projekt stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.   

 
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 19 

radnych. W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 19 radnych. Uchwała  

Nr XI/63/2019 została przyjęta jednogłośnie, 19 głosów „za”, głosów „przeciw”  

i „wstrzymującym się” nie było.  

 
Ad. 7.7  
Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Grójeckiego z dnia 13 maja 2019 r.  

w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu odczytał Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej Jan Madej. Wniosek stanowi załącznik do protokołu.  

 
Ad. 7.8  
Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej  

w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu odczytała Wicestarosta 

Jolanta Sitarek. Uchwała Nr Pł.235.2019 Składu Orzekającego RIO stanowi 

załącznik do protokołu. 

 
Ad. 7.9   
Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

Grójeckiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018r. odczytał 

Przewodniczący Rady Powiatu. Projekt Uchwały stanowi załącznik do protokołu.   
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Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 19 

radnych W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 19 radnych przy ustawowym 

składzie Rady Powiatu Grójeckiego 21 radnych. Uchwała Nr XI/64/2019 została 

przyjęta jednogłośnie, 19 głosów „za”, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” 

nie było.  

 
Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak podziękował i pogratulował poprzedniemu 

oraz obecnemu Zarządowi Powiatu. 

 
Przewodniczący Klubu Radnych PiS w imieniu klubu podziękował poprzedniemu 

Zarządowi Powiatu. 

 
Starosta Krzysztof Ambroziak w kilku słowach podziękował radnym w imieniu 

własnym i członków obecnego Zarządu Powiatu.   

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę do godz. 13.00. Po wznowieniu obrad Rada 

Powiatu przystąpiła do dalszej realizacji porządku obrad. Na salę powróciło 18 radnych.  

 

Ad. 8  

Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach:  

 
Ad. 8.1  

Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego na rok 2019 

/załącznik/ 

 

Komisja Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zgłaszanie pytań. Pytań nie zgłoszono.   

 
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 18 

radnych. W głosowaniu imiennym wzięło udział 18 radnych. Uchwała Nr XI/65/2019 

została przyjęta jednogłośnie, 18 głosów „za”.  

 
Ad. 8.2   

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Grójeckiego na lata 2019-2027 /załącznik/. 

 
Komisja Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zgłaszanie pytań. Pytań nie zgłoszono.   
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Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych  

19 radnych. W głosowaniu imiennym wzięło udział 19 radnych. Uchwała  

Nr XI/66/2019 została przyjęta jednogłośnie, 19 głosów „za”.   

     

Ad. 8.3 

Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Powiatowej Biblioteki Publicznej  

w Grójcu /załącznik/. 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Turystyki, Sportu i Promocji pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

 

Radny Dariusz Piątkowski spytał czy istnieje potrzeba likwidacji skoro jest propozycja 

przeniesienia w zarząd gminy? Może wystarczy przekazać zadanie do realizacji. 

 
Z – ca naczelnika Wydz. Edukacji, Zdrowia i Promocji Powiatu Barbara Sygitowicz 

wyjaśniła, że o formie przekazania stanowią przepisy.  

Radny Dariusz Piątkowski spytał czy w przypadku podjęcia przez Radę Powiatu 

uchwały będzie konieczne ponowne utworzenie biblioteki?   

Pani Barbara Sygitowicz wyjaśniła, że zmieni się forma prowadzenia. Do końca roku 

placówka pozostanie w likwidacji, ale będzie kontynuowała działalność i realizowała 

dotychczasowe zadania.   

 

Radny Adolf Maciak spytał, czy gmina będzie prowadziła odpłatnie oraz jaki jest sens 

tego przedsięwzięcia, skoro całkiem niedawno Rada bibliotekę utworzyła? 

 
Skarbnik Witold Kępka wyjaśnił, że w ramach porozumienia nastąpi przekazanie 

środków finansowych dotacji.  

 
Starosta Krzysztof Ambroziak wyjaśnił, że dyskusja na ten temat była w poprzedniej  

i tej kadencji oraz wstępne plany negocjacji w tej sprawie z burmistrzem Grójca. 

Obecnie jest wola współpracy. Zadania biblioteki powiatowej nie ulegną likwidacji 

tylko zostaną przekazane na podstawie porozumienia do biblioteki gminnej. Będzie 

możliwość przekazania pomieszczenia na potrzeby Poradni P-P w Grójcu. Według 

przepisów musi nastąpić likwidacja. Tylko po podjęciu przez Radę Powiatu 

powyższej uchwały od 1 stycznia 2020r. zadania można będzie przekazać do 

realizacji przez samorząd gminny.         

 
Radna Teresa Bednarska w kilku słowach wyraziła dezaprobatę dla propozycji 

zmierzającej do likwidacji biblioteki powiatowej. Nie może być przyzwolenia radnych 

na tego typu działania. W poprzednich latach trwała ostra dyskusja dotycząca jej 
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utworzenia. Mimo trudności, choćby ze znalezieniem lokalu biblioteka powstała  

i  w przeciągu tak krótkiego czasu następował jej znaczący rozwój. Należy w tym 

miejscu podkreślić, że biblioteka powiatowa pełni określoną rolę. Następnie radna 

odczytała fragment Statutu Powiatowej Biblioteki Publicznej w Grójcu dot. zakresu 

realizowanych zadań. Jednocześnie radna dodała, że oprócz upowszechniania 

czytelnictwa i promowania kultury do podstawowych zadań należy pomoc 

metodyczna, instruktorska z zakresu organizacji bibliotek, koordynacja usług 

prowadzonych przez biblioteki gminne, odziaływanie na środowisko i rozwój 

kulturalno – oświatowy a także promowanie powiatu. Oddając bibliotekę chcemy te 

wszystkie wartości zaprzepaścić. Zamiast niweczyć osiągnięcia należy raczej zebrać 

to w piękną, logiczną całość, która otworzy wiele możliwości i będzie dobrze 

świadczyć o powiacie.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak spytał, który z odczytanych punktów po 

przekazaniu zadań jest według radnej zagrożony, że nie będzie realizowany?   

  

Radny Teresa Bednarska podkreśliła, że nie wskazywała na zagrożenie dla tych 

punktów tylko zadała pytanie, jakie jest uzasadnienie, żeby placówka, którą powiat 

utworzył była przeniesiona do gminy Grójec..  

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że biblioteka nie ulegnie likwidacji tylko nastąpi 

przekazanie do gminy kompetencji. W dalszym ciągu zadania będą realizowane.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Adam Balcerowicz zaznaczył, że uważa za błąd 

utworzenie a nie od razu zawarcie porozumienia z gminą Grójec, pewne rzeczy są 

dublowane. Nie będzie tylko przekazany księgozbiór, ale zadania. Radny dodał, że  

w 2018r. zorganizowano 9 wydarzeń, udział wzięło 113 osób na stutysięczny powiat.  

 

Radna Grażyna Kijuc podkreśliła, że biblioteka nie jest dla imprez. Spotkania 

zorganizowano dla zwrócenia uwagi ludzi, że biblioteka powstała. Powiat nie 

nagłośnił tego faktu. Może nie był jeszcze rozwinięty dział promocji, więc sama, jako 

dyrektor musiała bibliotekę promować. Ustawa o bibliotekach mówi, że każdy powiat 

powinien mieć przynajmniej jedną publiczną bibliotekę. Powiat Grójecki, jako jedyny  

w całym województwie takiej nie miał. Dopiero samorząd ubiegłej kadencji ją 

utworzył i wskazał miejsce. Dyrektor biblioteki miejskiej nie chciała prowadzić za takie 

środki. Placówka działa i pozyskuje czytelników zaledwie od czerwca 2018r.Biblioteki 

to jednostki kultury. Z reguły na spotkania autorskie przychodzi 6-8 osób, a tu na 

pierwsze przyszło 10 a na kolejne 30 osób. Następnie radna poruszyła kwestie dot. 

tworzenia księgozbioru i pozyskiwania książek oraz omówiła sprawę możliwości 

corocznego pozyskiwania dodatkowych środków na rozwój placówki. Obecna 
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propozycja nie daje żadnej szansy instytucji, która z powodzeniem może się 

rozwijać. Nie rozważono innych rozwiązań. Może zamiast likwidować warto np. 

przenieść do muzeum w Warce. Wyzbycie się biblioteki jest ogromnym błędem.  

Co z przyszłością? Powiat wyda 100 tys. zł i w przypadku sukcesu nie będzie on 

nasz, a klęski, że środki zostały wydane na darmo.  

 

Przewodniczący Rady ponownie wyjaśnił, że nie chodzi o likwidację biblioteki jedynie  

a jedynie przekazanie jej zadań. To są dwie różne rzeczy.  

 

Radna Marzena Rosołowska zwróciła uwagę, że w każdej gminie jest biblioteka.  

W dobie Internetu czy zasadne jest, aby w Grójcu funkcjonowały dwie biblioteki? 

Czytelników jest coraz mniej pomimo różnego rodzaju akcji promocyjnych. 

 

Radna Teresa Bednarska podkreśliła, że rolą samorządu powiatowego jest tworzenie 

a nie uszczuplanie. Zamiast rozważać likwidację biblioteki trzeba się zastanowić jak 

zachęcić młodzież, jakiego rodzaju imprezy kulturalno – oświatowe promować, żeby 

aktywizować środowisko. Po to funkcjonują takie placówki. Biblioteka powiatowa 

dopiero się rozwija i należy dać jej szansę. Zamiast nad likwidacją zastanowić się jak 

dalej placówka ma funkcjonować, ukierunkować działania, żeby z taki niewielkiej 

jednostki utworzyć coś naprawdę wielkiego. Takie są zadania tej placówki, która 

nadal powinna pozostać powiatowa.  

 
Przewodniczący Rady podkreślił, że biblioteka nadal będzie pozostawała powiatowa. 

 
Radny Wojciech Wojtczak zauważył, że każda gmina promuje powiat w wielu 

dziedzinach. Działalność biblioteki powiatowej to również promocja powiatu, dlatego 

powinna się rozwijać i powiększać księgozbiór. Po przejściu do gminy książki  

z terenu powiatu nie będą wpływać do gminy Grójec, lecz pozostaną w prywatnych 

domach. Obecnie proces powiększania zasobów się odbywa, biblioteka pozyskuje 

znaczące pozycje czytelnicze. Powiat chce wyzbyć się niedawno otwartej placówki, 

którą powinien rozwijać a nie jedynie ponosić koszty utrzymania.  

 

Przewodniczący Rady zaznaczył, że radni powinni zwrócić uwagę na trudne warunki 

lokalowe, w jakich w tej chwili funkcjonuje biblioteka powiatowa. Może warto to 

zmienić korzystając z możliwości, jakie posiada biblioteka gminna.  

 

Radna Grażyna Kijuc zwróciła uwagę, że powiat spłaca nienależnie pobraną 

subwencję w wysokości 1,39% budżetu, ale niedługo należność ureguluje, więc 

będzie można te środki zainwestować w bibliotekę i pokazać, że powiat kulturą stoi. 
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Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. Obecnych  

19 radnych. W głosowaniu imiennym wzięło udział 19 radnych. Uchwała  

Nr XI/67/2019 została przyjęta większością głosów, 11 głosów „za” przy  

8 głosach „przeciw”.   

 
Ad. 8.4 

Projekt uchwały w sprawie zamiaru powierzenia Gminie Grójec zadań w zakresie 

prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej /załącznik/. 

Komisja Oświaty, Kultury, Turystyki, Sportu i Promocji pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

 
Radna Grażyna Kijuc wniosła, żeby uchwała wysyłana do Biblioteki Wojewódzkiej była 

napisana prawidłowo i zawierała zapis, że 8 osób było przeciw a 11 za przyjęciem.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała została podjęta i nie można 

uzupełniać jej treści.    

 
Radny Władysław Kumorek stwierdził, że w uchwale jest zapis o likwidacji, więc 

chodzi o likwidację. 

 

Pani Barbara Sygitowicz wyjaśniła, że art. 13 ustawy o bibliotekach daje możliwość 

połączenia, podziału i likwidacji. Powiat chcąc przekazać zadania, w uzgodnieniu  

z Biblioteką Wojewódzką musi zlikwidować i wejść do współpracy z gminą Grójec.  

 

Radny Wojciech Wojtczak spytał czy będzie możliwe odwrócenie tego procesu? 

 

Radny Robert Lipiec zauważył, że niezależnie od tego czy samorządy chcą zarówno 

gmina jak i powiat mają ustawowy obowiązek prowadzenia biblioteki publicznej. One 

muszą funkcjonować. Skoro jest możliwość przekazania zadań gminie powiat to robi. 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. Obecnych  

19 radnych. W głosowaniu imiennym wzięło udział 19 radnych. Uchwała  

Nr XI/68/2019 została przyjęta większością głosów, 11 głosów „za” przy  

8 głosach „przeciw”.   

 
Ad. 8.5 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście nad Pilicą za 2018r. 

/załącznik/. 
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Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Spraw Socjalnych i Przeciwdziałania 

Bezrobociu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Rada Społeczna SPZOZ w Nowym Mieście 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.    

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. Obecnych  

19 radnych. W głosowaniu imiennym wzięło udział 19 radnych. Uchwała  

Nr XI/69/2019 została przyjęta większością głosów, 16 głosów „za” przy  

1 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się”.    

 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi Gminy Rzeczyca. 

 

Pan Marek Kaźmierczyk poinformował, że gmina jest w trakcie procedury 

rozwiązania umowy z SPZOZ w Nowym Mieście na prowadzenie POZ w Rzeczycy. 

Rezygnuje z usług szpitala na najbliższe 3 lata, bo na taki okres podpisał nową 

umowę. Następnie w kilku słowach dokonał podsumowania dotychczasowej 

współpracy rozpoczętej w 2012 r. W pierwszych latach wszystko przebiegało dobrze, 

mieszkańcy gminy mieli dostęp do dobrego lekarza, byli z usług zadowoleni. Inne 

sprawy, w tym problemy z remontem miały drugorzędne znaczenie. Gdy pani doktor 

odeszła szpital wyznaczył inną osobę i zaczął się dramat. Nie było dnia, żeby 

pacjenci nie przychodzili do gminy ze skargą na zachowanie pana doktora. 

Spotkania w tej sprawie nic nie wniosły, dyrekcja szpitala nie reagowała. Sytuacja 

trwała ponad miesiąc i w końcu gmina podjęła decyzję o rozwiązania umowy  

z trzymiesięcznym okresem wypowiedzenia. W tym miejscu podkreślił, że gdy 

obecna dyrektor i pan starosta poznali sprawę szybko podjęli rozmowy i czynili 

wszystko, żeby sytuację naprawić. Niestety był to za krótki okres, żeby podjęte przez 

nich działania zatrzymały ten proces, gdyż umowa wygasa z dniem dzisiejszym. 

Bardzo żałuje, że była dyrekcja szpitala nie podjęła w odpowiednim momencie 

dialogu. Nie szukała też wsparcia w rozwiązaniu tego problemu.  Jest przekonany, ze 

teraz po rozmowach ze starosta na pewno sprawa potoczyłaby się w innym kierunku. 

W tym miejscu wójt podziękowanie panu staroście oraz obecnej dyrektor szpitala za 

empatię, wielokrotne spotkania i okazaną chęć współpracy.   

 

Starosta Krzysztof Ambroziak podziękował panu wójtowi, niemniej uważa, że cała 

sprawa jest dla powiatu porażką i osobiście bardzo żałuje, że mimo starań nie udało 

się podtrzymać współpracy. To dla nas ogromna strata. Problem nie powstał teraz, 

ale narastał. Gmina wielokrotnie zgłaszała zastrzeżenia do dyrekcji szpitala,  

ale ówczesna dyrektor nie dostrzegała potrzeby poinformowania Zarządu o tak 

trudnej sytuacji. Dowiedział się po czasie, właściwie w chwili, gdy był już wyznaczony 
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termin rozwiązania umowy. Nawet wtedy pani dyrektor nie okazała zaniepokojenia  

i nie dążyła do rozmów. Wspólnie z nową panią dyrektor podjęli trudne działania 

pozyskania dla przychodni lekarza, lecz gmina nie zmieniła już swojej decyzji.   

 
 
Wójt Gminy Rzeczyca Marek Kaźmierczyk podkreślił, że rozstać się można ·w 

dwójnasób. Pozytywne zdarzenia mają wielu zwolenników, natomiast sytuacją 

trudnym towarzyszą emocje. Gmina rozstaje się z powiatem po przyjacielsku, jako 

partnerzy do ewentualnej współpracy w przeszłych latach. Bardzo dziękuje panu 

staroście, że gdy tylko się dowiedział podjął rozmowy. Za 3 lata może zmieni się 

sytuacja szpitala w zakresie pozyskiwania lekarzy. Zaznaczył, że najkorzystniejsze 

dla obu stron jest porozumienie.  

 
Dyrektor SPZOZ w Nowym Mieście wyraziła ubolewanie, że w tym czasie nie pełniła 

funkcji dyrektora, bo podjęłaby negocjacje, aby nie doszło do takiej sytuacji. Z chwilą 

objęcia stanowiska wspólnie ze starostą poczynili starania o pozyskanie lekarza. 

Niestety procedury już były w toku, pan wójt się z decyzji nie wycofał, gdyż podpisał 

już nowe umowy. Na razie nie udało się podtrzymać współpracy, bardzo żałuje, ·ale 

za 3 lata otworzy się nowa możliwość i szpital na pewno podejmie rozmowy. 

 

Radna Anna Steczkowska zaznaczyła, że to ogromna porażka. Powiat lekką ręką 

oddaje to, co przynosi pieniądze. POZ to są jedyne formy, na których można 

zarabiać, bo co roku stawka na pacjenta będzie wzrastać. Dlaczego starosta wiedząc 

o problemie nie szukał lekarza dla przychodni, nie podjął żadnych działań? 

Oddajemy bibliotekę, teraz oddajemy przychodnię to za chwilę oddamy szpital. 

Powiat zainwestował w remont przychodni 200 tys. zł.  

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że radna w ogóle nie słuchała wypowiedzi wójta.  

Starosta Krzysztof Ambroziak stwierdził, że ciężko było przyjąć to podziękowanie, 

ponieważ ubolewa nad faktem, że do takiej sytuacji doszło. Nie stało się tak przez 

okres ostatnich 3 miesięcy, ale przez poprzednie lata. Popełnił błąd, bo zamiast 

patrzeć na obowiązuje prawo, powinien tak jak robi rząd PiS, wyrzucić panią dyrektor 

i od stycznia powołać nową osobę. Sytuacja byłaby zupełnie inna.  

 
Radna Anna Steczkowska zauważyła, że przez ten okres nie działała też Komisja 

Zdrowia. Ile posiedzeń odbyło się w sprawie problemów, jakie są udziałem szpitali? 

Temat Rzeczycy nie był poruszany na komisji, bo ta komisja nie działa.  

 
Przewodniczący Rady zaznaczył, że starosta kilkakrotnie spotkał się z wójtem 

Rzeczycy, ale było już za późno. Problem nie powstał teraz tylko narastał od dawna. 

Właśnie w okresie, gdy radna pełniła funkcję przewodniczącej Komisji Zdrowia.  
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Poza tym, jako pracownik szpitala, jak może twierdzić, że o tej sprawie nie wiedziała.  

 
Radny Krzysztof Fiks przypomniał, że Komisja Zdrowia w ubiegłym roku spotkała się 

zaledwie 6 razy a ta sprawa nawarstwiała się właśnie od tego okresu.    

 
Ad. 8.6 

Projekt uchwały w sprawie sytuacji szpitali powiatowych /załącznik/. 

Wiceprzewodniczący Rady Adam Balcerowicz odczytał stanowisko Rady Powiatu. 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Spraw Socjalnych i Przeciwdziałania 

Bezrobociu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Przewodniczący Klubu Radnych PiS Michał Pruś zgłosił wniosek o przerwę w obradach.  

 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach. Po wznowieniu obrad Rada 

przystąpiła do dalszej realizacji porządku obrad.  

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 
Radny Wojciech Wojtczak zaproponował dopisanie do rozdzielnika urząd wojewody 

mazowieckiego. Jednocześnie spytał czy to jest akcja w skali kraju? 

 
Przewodniczący Rady podkreślił, że zgłoszona uwaga jest słuszna, zostanie 

uzupełniona. Sytuacja jest zła nie tylko w powiecie grójeckim, we wszystkich 

szpitalach. Będziemy się kontaktować, żeby i inne powiaty przyjęły takie stanowiska. 

Rada Powiatu przyjmowała już takie stanowiska w różnych problemowych kwestiach. 

 
Radny Wojciech Wojtczak stwierdził, że stanowisko ma charakter polityczny, gdyż 

nie ma takiej procedury prawnej, żeby na tej podstawie szpitale mogłyby być 

oddłużane. Proces legislacyjny w Sejmie trwa ok. 2 lata. Radny zaapelował do 

rządzących powiatem o podjęcie zdecydowanych działań ratujących szpitale, mija 7 

m-cy od wyborów, a nie pisania pism do ministerstw. Został sporządzony audyt  

i nadal nic się dzieje, radni nie otrzymali od Zarządu żadnych konkretnych propozycji.  

 
Radny Jan Madej zwrócił uwagę, że co najmniej połowa Klubu Radnych Przyjazny 

Powiat jest bezpartyjna. Skoro neguje się obecne propozycje należy w zamian dać 

swoje rozwiązania.  

 
Radny Wojciech Wojtczak podkreślił, że w poprzedniej kadencji w sprawach 

wysokości zadłużenia szpitali radni chętnie krytykowali obóz rządzący, a liczby  

w audycie pokazały prawdę. Zobowiązania znacząco wzrosły w ostatnim okresie. 

Takie działania doprowadzą do upadku szpitali i oddania w obce ręce.  
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Przewodniczący Rady przypomniał, że to właśnie radny będąc w Zarządzie Powiatu 

spotykał się z operatorami zewnętrznymi oraz podpisał w 2015r. umowy z Magellanem 

 
Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że na spotkaniach Związku Powiatów 

Polskich była omawiana sprawa trudnej sytuacji szpitali powiatowych i do końca 

miesiąca każdy z powiatów powinien się wypowiedzieć jak sprawa wygląda na jego 

terenie. Po przygotowaniu audytu szpitali Zarząd uznał, że przygotuje stanowisko, 

żeby na piśmie zasygnalizować problemy, jakie są udziałem powiatowych szpitali. 

Ustawodawcy ustala określone procedury i może warto podjąć inicjatywę zapoznania 

go z uwagami samorządów. Należy jak najszybciej problemy szpitali zasygnalizować.  

 
Radny Adolf Maciak zauważył, że stanowisko w sprawie sytuacji szpitali może ma 

uzasadnienie. Niemniej po wysłuchaniu dyrektorów naszych placówek wygląda,  

że powiat nie ma wyjścia i poprzez stanowisko daje znać społeczeństwu, że pomysłu 

na szpitale w powiecie grójeckim nie ma i w razie ich upadku pismo będzie oparciem,  

że Rząd nam nie dawał środków. Szpitale nadal się zadłużają, a koncepcji z tego nie 

ma, więc trzeba się w ten temat poważnie zagłębić. Obecna propozycja to pijar, 

działanie dla pozoru, że coś jest robione. Mija 7 miesięcy działalności Zarządu i nic 

nie zostało zrobione w celu uniknięcia katastrofy. Niepokojące jest zadłużenie 

miesięczne. W PCM to kwota 400 tys. zł, co stwarza olbrzymie niebezpieczeństwo.       

 
Przewodniczący Rady przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Zdrowia, której radny 

jest członkiem, były w sposób bardzo szczegółowy wyjaśnione przyczyny tej sytuacji.  

 
Radny Adolf Maciak stwierdził, że nie wystarczy o problemach dyskutować, trzeba 

znaleźć antidotum, a na razie tego nie ma. Zadłużanie się szpitala w ciągu roku na  

5 mln zł jest rekordem, a Zarząd spokojnie podchodzi do tej kwestii i nie mobilizuje 

dyrektorów, którzy zatrudnili dodatkowe osoby a kontrakt nie jest zwiększony. 

Przewodniczący Rady podkreślił, że zatrudnienie musiało być zwiększone. Według 

przepisów nie może być jednoosobowych dyżurów pielęgniarskich na oddziałach, 

chodzi o bezpieczeństwo pacjentów. Oszczędności są konieczne, ale nie można ze 

szpitala zrobić przydrożnego punktu opatrunkowego. Kontynuując przewodniczący 

spytał, jakie rozwiązania w sprawie szpitali do tej pory zaproponowali radni?          

 
Radny Adolf Maciak potwierdził, że oczekuje zaangażowania od wszystkich, niemniej 

koalicja rządząca ponosi główną odpowiedzialność, bo radni nie mają wszystkich 

informacji i wiele spraw nie jest konsultowanych. 

 
Przewodniczący Rady zaznaczył, że tak jak radni teraz są informowani chciałby być 

informowany w ubiegłej kadencji. Jeśli chodzi o sytuację finansową szpitali ogromny 

wpływ miał rok 2017, w którym nastąpiło zmniejszenie kontraktu. W tym momencie 
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zwrócił uwagę na postawę niektórych radnych PiS, którzy choć sami doprowadzili do 

sytuacji, że brakuje 5 mln zł, z informacji o problemach i możliwości upadku szpitali 

czerpią zadowolenie, bo można będzie zrzucić odpowiedzialność na innych. Tylko 

nieliczni przejawiają zatroskanie i chcą merytorycznie rozmawiać.  

 
Przewodniczący Klubu Radnych PiS Michał Pruś poinformował, że na znak protestu 

członkowie klubu nie wezmą udziału w głosowaniu. Kwota zadłużenia w ostatnich 

miesiącach wzrosła, może radni będą mieli czas na dyskusję merytoryczną, ale  

na dzień dzisiejszy nie mogą głosować. Wg klubu w uchwale są kwestie polityczne.   

 
Przewodniczący Rady przypomniał, że sprawa była wnikliwie omówiona na Komisji 

Zdrowia, nie można, więc twierdzić, że nie było wyczerpujących informacji.  

 
Radny Krzysztof Fiks zgłosił wniosek o zakończenie dyskusji i głosowanie uchwały.  

 
Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. Obecnych 19 radnych.  

W głosowaniu imiennym wzięło udział 11 radnych. Wniosek został przyjęty 

większością głosów, 10 głosów „za” przy 1 „przeciw”.  

 
Następnie Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 

19 radnych. W głosowaniu imiennym wzięło udział 11 radnych. Uchwała  

Nr XI/70/2019 została przyjęta większością głosów, 10 głosów „za” przy  

1 „przeciw”.  

  
Ad. 8.7 

Projekt uchwały w sprawie realizacji § 5 ust. 1 pkt 2 lit. b rozporządzenia Ministra 

Pracy i Polityki Społecznej z dnia 23 sierpnia 2012 r. w sprawie domów pomocy 

społecznej (tekst jednolity - Dz. U z 2018 r. poz. 734) /załącznik/. 

 

Starosta Krzysztof Ambroziak wyjaśnił, że dyrektorzy domów pomocy społecznej 

zasygnalizowali problem dot. wysokości zarobków pracowników, zwłaszcza 

zatrudnionych pielęgniarek. Problemy kadrowe w zakresie obsługi pielęgniarskiej są 

nie tylko w szpitalach. Na spotkaniu pielęgniarki poprosiły o podwyżkę płac 

jednocześnie informując, że noszą się z zamiarem odejścia z pracy z powodu niskich 

zarobków, czasu pracy w dni wolne, święta, w godzinach nocnych oraz zakresu 

wykonywanych obowiązków. Jednocześnie wyjaśniły, że wynagrodzenia pielęgniarek 

w innych domach pomocy społecznej o podobnym charakterze oraz w szpitalach są 

dużo wyższe. Prosiły o wsparcie swoich postulatów i Zarząd wychodząc naprzeciw 

tym potrzebom wspólnie wypracował stanowisko, które poparła Komisja Zdrowia  

i przygotował projekt uchwały, która ma charakter intencyjny, ponieważ chodzi  

o zaakcentowanie problemu do władz wyższych. 
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Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Spraw Socjalnych i Przeciwdziałania 

Bezrobociu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. Obecnych  

18 radnych. W głosowaniu imiennym wzięło udział 18 radnych. Uchwała  

Nr XI/71/2019 została przyjęta większością głosów, 11 głosów „za” przy  

6 głosach „przeciw” i 1 „wstrzymującym się”.    

  
Ad. 8.8 

Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu Grójeckiego do zawarcia 

z Gminą Mogielnica porozumienia w sprawie wspólnej realizacji zadania pn. 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1633W Mogielnica – Dziarnów w ciągu  

ul. Dziarnowskiej w Mogielnicy” /załącznik/. 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że treść porozumienia została radnym przekazana  

w materiałach na Sesję. Następnie otworzył dyskusję.  

Radny Wojciech Wojtczak zauważył, że koszt budowy 750 m.b. ul. Dziarnowskiej  

w Mogielnicy wyniesie 10 mln zł. Wykonany za 100 tys. zł projekt na modernizację 

drogi Mogielnica-Michrowice-Popowice-Dobiecin leży w szufladzie starosty. Osobiście 

neguje wchodzenie w tego rodzaju porozumienia. Zamiast wykonać 10 km drogi 

buduje się 750 m.b. Burmistrz, jeśli chce mieć wyremontowane ulice niech wydatkuje 

swoje środki. Zakres robót będzie bardzo duży, łącznie z wykonaniem kanalizacji.    

 

Radny Robert Lipiec spytał czy radny jest rzeczoznawcą w zakresie budowy dróg, bo 

z taką precyzją określił zakres robót i związane z tym koszty? 

 
Starosta Krzysztof Ambroziak wyjaśnił, że Rada upoważni Zarząd Powiatu do 

podpisania z gminą Mogielnica porozumienia na wykonanie dokumentacji projektowo 

– kosztorysowej, w całości na koszt gminy. Na jej podstawie zostanie określony koszt 

inwestycji oraz powiat złoży wniosek o pozyskanie środków zewnętrznych.  

W przypadku wystąpienia braku środków różnicę pokryje gmina Mogielnica. Przepisy 

stanowią, że remont kanalizacji jest po stronie gminy. Głosowanie, przeciw, gdy są 

do pozyskania środki zewnętrzne jest działaniem na niekorzyść powiatu.  

 
Radna Anna Steczkowska stwierdziła, że porozumienie jest niekorzystne dla 

powiatu. Inni wójtowie i burmistrzowie, gdy stwierdzą, że można nie dotrzymywać 

umowy, też mogą tak postąpić. Starosta udziela gminie Mogielnica pożyczki  

w kwocie 100 tys. zł na 2 lata w chwili, gdy nie ma pieniędzy dla szpitali. Ponadto 

gmina Mogielnica zalega z płatnością 100 tys. zł za budowę chodnika w Dębnowoli.  
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Przewodniczący Klubu Radnych PiS Michał Pruś przypomniał, że w ubiegłej kadencji 

poprzedni starosta przegotował dokumentację na dwa projekty, zapłacone z budżetu. 

Czy należy rozumieć, że one przepadły i trzeba zrobić coś od nowa?  

 
Radna Anna Steczkowska dodała, że Starostwo poniosło koszt przygotowując 

dokumentację.  

Przewodniczący Rady przypomniał, że w 2015r., gdy na Sesję przyszła delegacja  

w związku z modernizacją drogi w msc. Kociszew, wszystko było przygotowane, 

środki zabezpieczone w budżecie radna głosowała, przeciw, choć na tej sali dała 

mieszkańcom słowo honoru, że powiat inwestycję wykona.  

Radny Wojciech Wojtczak zaproponował, żeby w ramach realizacji zadania burmistrz 

Mogielnicy sporządził projekt i gdy będzie znany kosztorys Rada rozważy sprawę 

porozumienia. Dodał, że w ubiegłej kadencji żaden przygotowany przez 

poprzedników projekt nie pozostał bez realizacji. Natomiast projekt dot. gminy za 100 

tys. zł nie jest realizowany i za rok będzie nieaktualny. Radny w kilku słowach opisał 

stan techniczny omawianej drogi.          

 
Radny Robert Lipiec w odniesieniu do słów radnego Wojtczaka potwierdził, że 

faktycznie w niektórych miejscach droga jest w fatalnym stanie, ale ponad 1 km jest 

w dobrym stanie i nie powinien być remontowany. Natomiast dokumentacja została 

wykonana na cały odcinek drogi. 

 
Radna Marzena Rosołowska podkreśliła, że w projekcie budżecie przygotowanym 

przez poprzedni Zarząd nie było zabezpieczonych środków na te drogi. 

 
Starosta Krzysztof Ambroziak wyjaśnił, że omawiany przez radnego projekt nie jest 

jedyny, zrobiono ich więcej, ale większość to buble. Gdy Zarząd chciał zgłosić  

w ramach funduszu dróg samorządowych drogę z już przygotowaną dokumentacją, 

po analizie pod kątem rozporządzenia okazało się, że nie jest to możliwe. 

Przykładem może być droga na terenie gminy Jasieniec, o której realizację zabiegał 

radny Kumorek. Niestety ten projekt również nie spełniał wymogów i nie było możliwe 

uzyskanie dofinansowania z tego programu. Z pozostałymi projektami jest podobnie. 

Być może pojawią się inne programy, które pozwolą na wykonanie niektórych dróg 

powiatowych w technologii dróg lokalnych. Starosta dodał, że tam gdzie jest 

możliwość i pieniądze zadania drogowe się realizuje, bez względu, która to gmina. 
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Radny Dariusz Piątkowski w odpowiedzi na słowa radnej Rosołowskiej wyjaśnił, że 

decyzję finansową można podjąć w każdym momencie danego roku. Choćby  

są dzielone środki z nadwyżki budżetowej. Nie trzeba zabezpieczać środków na 

dzień składania wniosku o dofinansowanie, lecz na dzień podpisania umowy.  

W odniesieniu do tego projektu Zarząd miał taki zamiar. Natomiast nie wszystkie 

projekty były wykonane do funduszu dróg samorządowych, mijałoby się to z celem  

z uwagi na wyjątkowo nierealne obwarowania. Często wystarczą tylko obrzeża a na 

niektórych drogach położenie nawierzchni na istniejącym trakcie i poprawa poboczy. 

Oczywiście są niewielkie odcinki, że konieczne jest wykonanie zmiany podbudowy.      

   
Komisja Transportu Zbiorowego i Dróg Publicznych pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 

Obecnych 19 radnych. W głosowaniu imiennym wzięło udział 19 radnych. Uchwała  

Nr XI/72/2019 została przyjęta większością głosów, 11 głosów „za” przy  

3 „przeciw” i 5 „wstrzymujących się”.   

 

Ad. 8.9 

Projekt uchwały w sprawie przyznania medalu „Zasłużony Dla Powiatu Grójeckiego” 

/załącznik/.  

Przewodniczący Rady odczytał wniosek wraz z uzasadnieniem w sprawie przyznania 

medalu Robertowi Farynie. Kapituła wydala opinię pozytywną. Wniosek stanowi 

załącznik do protokołu. Następnie przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

 
Radny Władysław Kumorek podkreślił, że zgadza się z odczytaną argumentacją. 

Cieszy fakt, że osoba pełniąca tą funkcję cechuje się takimi wartościami i podejściem 

do spraw. Natomiast nie wyobraża sobie, żeby w działaniach dobrego policjanta, tym 

bardziej pełniącego obowiązki kierownicze były inne zasady. Jest wielu uczciwych 

ludzi, którzy dobrze pracują. To należy do ich obowiązków. Radny przypomniał 

sytuację, gdy wpłynął wniosek o przyznanie medalu dla pana Czacharowskiego. 

Kapitała oczywiście stwierdziła, że jest osobą znaną, ale w gronie zasłużonych dla 

powiatu grójeckiego powinny znaleźć się osoby wyjątkowe dla mieszkańców powiatu 

np. Ks. Czesław Sadłowski, osoba wyjątkowa. Nie neguje, że wymienione wartości 

cechują pana komendanta, ale zasłużony dla powiatu to elita wśród elity w Grójcu. 

Radna Grażyna Kijuc zgodziła się z przedmówcą w stwierdzeniu, że takie cechy 

powinny charakteryzować dobrego policjanta. Natomiast uważa, że Rada poprzez 

przyznanie medalu doceni taką postawę oraz podejście do obowiązków. Będzie 

głosowała za przyznaniem tego wyróżnienia.  
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Radny Dariusz Piątkowski podkreślił, że z racji pełnienia swojej funkcji w ubiegłej 

kadencji miał przyjemność współpracy z panem komendantem Faryną. Ciężko jest 

zmienić mentalność policjantów. Wcześniej było wiele do życzenia, jeśli chodzi  

o działalność policji, teraz się to diametralnie zmieniło. Robił też ponadplanowe 

rzeczy. W tzw. projektach miękkich np. samoobrony dla kobiet poświęcał swój czas. 

Natomiast najistotniejszym aspektem jego działalności była mocna walka  

z narkotykami i różnego rodzaju używkami. Na tym polu były ogromne sukcesy.  

Z terenu powiatu zostały zdjęte kilogramy tych substancji. W poprzednich latach 

działania były prowadzone, ale nie z takimi wynikami. Najbardziej podatnym 

środowiskiem są ludzie młodzi, którzy dopiero kształtują swój charakter i jest 

niebezpieczeństwo i pan komendant definitywnie z tym walczył. Pod jego 

kierownictwem praca komendy i podejście policjantów do obowiązków diametralnie 

się zmieniły. Łatwiej jest w takiej atmosferze inwestować w zakup sprzętu czy 

pomoc finansową na wypłatę nagród, co motywuje do działań wykraczających poza 

obowiązujące zadania. Podkreślił, że będzie głosował za wyróżnieniem pana 

komendanta, który nie jest z tego terenu a cechuje go postawa lokalnego patrioty. 

Natomiast patrząc po liście już wyróżnionych musi stwierdzić, że fabuła medalu 

nieco się rozmyła, wyróżnienie powinno być dla osób faktycznie zasłużonych.       

 
Przewodniczący Rady zgodził się z opinią przedmówcy. Ponadto poinformował,  

że w lipcu br. odbędzie się wojewódzka uroczystość 100 - lecia policji i jeśli 

uchwała zyska aprobatę Rady będzie możliwość wręczenia przyznanego medalu.  

 
Radny Grzegorz Górski zaznaczył, że skoro przyznanie medalu rekomenduje 

burmistrz Mogielnicy w pełni jest za takim wyróżnieniem.  

 
Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że wziął udział w podsumowaniu 

działalności w KPP w Grójcu i po zapoznaniu się ze sprawozdaniem za 2018 r. 

musi stwierdzić, że nastąpił niesamowity wzrost pozytywnej działalności naszej 

komendy w stosunku do wszystkich komend województwa mazowieckiego. Zatem 

jest to najlepszy moment na przyznanie i wręczenie medalu. Uroczystość 100 – 

lecia policji wraz z nadaniem sztandaru KPP w Grójcu odbędzie się w dniu 12 lipca 

2019 r. na rynku w centrum miasta.  

 
Radny Adolf Maciak podkreślił, że po raz pierwszy w gronie kandydatów jest 

policjant. Jest to postrzegane, jako docenienie całokształtu poprawy pracy policji. 

Inicjatywa słuszna, nieco niezręcznie wygląda wniosek pojedynczych osób. 

Szkoda, że wnioskodawcy nie zaprosili więcej samorządowców do tego poparcia.  
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Radny Wojciech Wojtczak stwierdził, że medal należało przyznać całej jednostce. 

Wykrywalność przestępstw na terenie powiatu jest duża, głownie dzięki pracy 

wszystkich policjantów.  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. Obecnych  

19 radnych. W głosowaniu imiennym wzięło udział 18 radnych. Uchwała  

Nr XI/73/2019 została przyjęta jednogłośnie, 18 głosów „za”.    

 

Ad. 9  

Sprawozdania z prac Komisji Stałych od ostatniej Sesji Rady Powiatu Grójeckiego.  

Przewodniczący Krzysztof Fiks poinformował, że Komisja Zdrowia w okresie 

międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie, w dniu 26.06.2019r., na którym zostały 

rozpatrzone i zaopiniowane projekty uchwał, które są przedmiotem obrad dzisiejszej 

Sesji. Komisja omówiła też bieżącą sytuację finansową i problemy PCM Sp. z o.o.  

w Grójcu i SPZOZ w Nowym Mieście n. Pilicą.  

Przewodniczący Robert Lipiec poinformował, że Komisja Oświaty w okresie 

międzysesyjnym odbyła posiedzenie w dniu 26.06.2019r., na którym rozpatrzyła i 

pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał będące przedmiotem obrad dzisiejszej Sesji 

a dotyczące sprawy powiatowej biblioteki publicznej.  

 
Przewodniczący Jan Madej poinformował, że Komisja Rolnictwa od ostatniej sesji 

odbyła posiedzenie w dniu 30.05.2019r., na którym dokonała oceny strat w rolnictwie 

z tytułu wystąpienia niekorzystnych zjawisk pogodowych - wiosenne przymrozki wraz 

z przeslaniem pisma do decydentów o przyznanie środków oraz szczegółowo 

omówiła zagadnienia dotyczące sytuacji na rynku owoców. Dodał, że dokonuje 

oceny w ramach prac Komisji Klęskowej i musi stwierdzić, że sytuacja jest bardzo 

zła. Straty na terenie powiatu, a szczególnie gminy Warka są od 80-100%.   

 
Natomiast w dniu 13.06.2019r. spotkała się Komisja Rewizyjna w celu wypracowania 

i zaopiniowania wniosku o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu za 

wykonanie budżetu za 2018r. Ponadto został zgłoszony przez radnego Roberta 

Lipca wniosek o wgląd do dokumentacji drogi Huta Błędowska – Błędów.  

 
 

Przewodniczący Grzegorz Górski poinformował, że Komisja Transportu i Dróg 

Publicznych odbyła jedno posiedzenie w dniu 25.06.2019r., na którym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2019 oraz projekt 

w sprawie porozumienia z Gminą Mogielnica. W lipcu planowane jest wyjazdowe 

posiedzenie komisji w celu zapoznania się ze stanem dróg po remontach.  
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Przewodniczący Adam Balcerowicz poinformował, że Komisja Planowania, Budżetu, 

Finansów i Mienia Powiatu od ostatniej sesji odbyła jedno posiedzenie w dniu 

26.06.2019 r., na którym zostały zaopiniowane uchwały budżetowe dot. zmian  

w budżecie na rok 2018 oraz WPF na lata 2019-2027. Ponadto komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu do przyjęcia  

darowizny i zatwierdziła sprawozdanie finansowe SPZOZ w Nowym Mieście za 2018r.  

 

Radny Adolf Maciak poprosił o wyjaśnienie, o co chodzi w sprawie drogi na terenie 

gminy Błędów, której modernizacja została wykonana ze środków wojewody. Co do tej 

kwestii ma radny Robert Lipiec?      

 

Radny Robert Lipiec wyjaśnił, że zgłosił wniosek w sprawie drogi powiatowej  

Nr 1619W Huta Błędowska – Błędów, żeby Komisja Rewizyjna miała możliwość 

zapoznania się z dokumentacją dotyczącą budowy tej drogi.   

 
Radny Dariusz Piątkowski wyjaśnił, że droga jest powiatowa i cała dokumentacja jest 

w powiacie.   

Radny Władysław Kumorek podkreślił, że mandat radnego obliguje daną osobę do 

podejścia patrymonialnego a nie osobistych urazów.   

 
Radny Robert Lipiec zaznaczył, że jako radny a tym bardziej członek Komisji 

Rewizyjnej ma prawo zgłosić wniosek o udostepnienie do wglądu dokumentacji, bez 

względu na to, o którą drogę chodzi.    

 
Radny Wojciech Wojtczak zwracając się do przewodniczącego Komisji Transportu 

zauważył, że według zapewnień pana przewodniczącego roboty cząstkowe na 

drogach miały zostać zakończone do dnia 30.05 2019 r. a okazuje się, że już jest 

miesiąc opóźnienia. Radny zaapelował, że gmina Błędów została na szarym końcu, 

choć w ubiegłych latach remonty były wykonywane w połowie harmonogramu robót.  

Ponadto radny zgłosił protest przeciw propozycji przewodniczącego wyjazdowego 

posiedzenia Komisji, które miało być zrealizowane w marcu a nie w momencie, gdy 

zostały już wykonane remonty cząstkowe. Jednocześnie spytał czy pod uwagę 

będzie wzięte 600 km dróg powiatowych czy tylko wybrane odcinki. 

 
Przewodniczący Komisji Transportu Grzegorz Górski zwrócił uwagę, że radny jak 

zwykle kłamie, albo się myli twierdząc o wyznaczonym terminie do marca. Poprosił 

radnego Wojtczaka o nieprzeszkadzanie. W tym miejscu poprosił Przewodniczącego 

Rady o interwencję i umożliwienie udzielenia  odpowiedzi.  



25 
 

Przewodniczący Rady zwracając się do radnego Wojtczaka podkreślił, że  w ciągu 

dzisiejszej sesji wielokrotnie prosił o zachowanie godne radnego powiatowego.  

Nie chciałby na koniec sięgać po Regulamin Pracy Rady Powiatu, apeluje o spokój. 

 
Radny Grzegorz Górski poprosił Przewodniczącego Rady o korzystanie ze swoich 

uprawnień w stosunku do radnych, którzy poprzez głośne uwagi utrudniają innym 

radnym kontynuowanie wypowiedzi. Chodzi o zachowanie ładu i porządku.  

W odniesieniu do uwag dot. remontów cząstkowych zaznaczył, że radny przecenia 

kompetencje przewodniczącego Komisji Transportu. Komisja występuje z inicjatywą 

uchwałodawczą oraz zajmuje się opiniowaniem i analizą. Realizacją zadań dot.  

remontów cząstkowych zajmuje się PZD pod bezpośrednim nadzorem starosty. 

Oczywiście jest w stałym kontakcie z dyrektorem, ale nie wydaje mu polecań.  Dodał, 

że w lipcu Komisja w obecności pana starosty i dyrektora PZD uda się na drogi. 

 
Radny Władysław Kumorek poruszył sprawę funkcjonowania PKS Sp. z.o.o.  

w Grójcu omawiana na Komisji Transportu, jednocześnie wyrażając zadowolenie ze 

zmiany delegata powiatu i faktu, że sprawy w swoje ręce weźmie Starosta  

i Przewodniczący Rady. Jest przekonany, że nareszcie zostanie wyegzekwowane 

zaprzestanie poszerzania przez prezesa prywatnego folwarku. Kontynuując radny 

podkreślił, że środki na przywrócenie kursów autobusów miały być. W odróżnieniu od 

mieszkańców może zrozumieć, że sprawa się przeciąga, gdyż wymaga pewnych 

procesów legislacyjnych i uzgodnień. Natomiast nie może zrozumieć i na komisji 

wszyscy się z tym zgodzili, że autobus, który wjeżdża do Warki nie powinien omijać 

stacji PKP. Chodzi o ułatwienie dojazdu młodzieży, która nie będzie musiała 

pokonywać około 1 km drogi. Następnie zwracając się do przewodniczącego Komisji 

Transportu stwierdził, że w ciągu trzech kadencji, w ciągu, których sprawuje mandat 

radnego nie widział tak słabo działającego przewodniczącego. W poprzednich 

okresach komisja na bieżąco analizowała sprawy. Problemy z pracownikami PZD  

w zakresie staranności wykonania robót zawsze były, ale komisja dopytywała 

dyrektora i starała się na bieżąco monitorować realizację zadań. Skoro 

przewodniczący ze względów zdrowotnych nie może pełnić swojej funkcji na ten 

okres obowiązki powinien przejąć wiceprzewodniczący Komisji.  

 
Przewodniczący Grzegorz Górski podkreślił, że powyższa ocena jest osobistą 

sprawą radnego. W tej kwestii funkcjonowania komisji ma inne zdanie.  

 
Starosta Krzysztof Ambroziak w kontekście wypowiedzi radnego Wojtczaka, który jak 

zawsze trochę mija się z prawdą wyjaśnił, że w połowie m –ca maja razem  

z Przewodniczącym Rady przejeżdżał przez teren gminy Błędów i brygada PZD 
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prowadziła na drodze prace remontowe. Zaapelował do radnych o wykazanie nieco 

wyrozumiałości, ponieważ z jednej strony wymagają, żeby składać wnioski w ramach 

programu związanego z klęskami żywiołowymi a z drugiej chcą jak najszybciej mieć 

wyremontowane drogi.  Potrzeba chwili cierpliwości skoro jest szansa pozyskania 

środków, ale musimy poczekać na ocenę komisji. Udało się uzyskać opinie IMiGW 

na niektóre odcinki w poszczególnych gminach i trzeba z tego skorzystać. W sprawie 

PKS starosta poinformował, że odbyło się spotkanie z samorządowcami, na które 

przybyli dyrektorzy szkół i zostało wystosowane pismo w sprawie dostosowania 

rozkładu jazdy do dzwonków w szkołach, co pozwoli młodzieży spokojnie dojechać. 

Ponadto była omawiana sprawa dojazdu autobusu w Warce, ale okazało się, że PKP 

nie wyraziło zgody na usytuowanie w tym miejscu przystanku. Na razie jest tam plac 

budowy, ale do sprawy będziemy wracać, może władze Warki wskażą inny teren.   

 
Radny Władysław Kumorek docenił rozsądne podejście starosty do sprawy, niemniej 

czy nie można skorzystać z faktu, że przystanek istniał od niepamiętnych czasów, jak 

więc teraz można go zlikwidować.    

 
Radny Wojciech Wojtczak zgłosił do przewodniczącego Komisji Transportu, żeby 

komisja zajęła się wnioskiem uregulowania stanu prawnego działki Nr 493/1  

w Błędowie, chodzi o problem z wykonaniem remontów cząstkowych.  

 
Przewodniczący Grzegorz Górski stwierdził, że jest to wniosek, który radny powinien 

skierować do Zarządu Powiatu.   

 
Ad.10 
Interpelacje i zapytania radnych.  

Przewodniczący Rady poinformował, że nie wpłynęła żadna interpelacja i zapytanie. 

Jednocześnie w odpowiedzi na zapytanie radnego Michała Prusia wyjaśnił,  

że zgodnie z obowiązującymi przepisami wymagane jest zachowanie formy 

pisemnej. Dla potwierdzenia odczytał zapis ustawy o samorządzie powiatowym.  

 
Radny Michał Pruś poinformował, że w dniu dzisiejszym złoży interpelacje na piśmie.  

 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że w ciągu 14 dni od dnia złożenia radny otrzyma 

odpowiedź.  

 
Ad.11 

Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  
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Radny Grzegorz Górski podkreślił, że biblioteka powiatowa nie została zlikwidowana, 

niemniej z treści uchwały można było odnieść mylne wrażenie, że chodzi  

o likwidację i stąd wypłynęły pewne obawy. Pełen jest uznania dla radnej Bednarskiej  

i radnej Kijuc za ogromne serce w sprawie bibliotek. Rzeczywiście świat się zmienił  

i dzisiaj smartfon odgrywa główną rolę nie tylko dla dorosłych, ale wśród dzieci. Coraz 

rzadziej sięgamy po książki. Panie, które zawodowo zajmują się tematem książek 

dostrzegają zagrożenie, dlatego z taką energią walczą i słusznie  o biblioteki. 

 
Radny Wojciech Wojtczak zwrócił uwagę, że radni otrzymują informację z prac 

starosty, natomiast prosi o przedstawienie sprawozdania z działań realizowanych 

przez panią wicestarostę. Następnie spytał, co oznaczała wizyta pana starosty i pani 

wicestarosty w godzinach pracy u sadownika w msc. Katarzynów, czy samochód  

był służbowy i jaki był temat rozmowy. W tym czasie opuścili swoje stanowiska pracy.  

 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zapis ustawy o samorządzie powiatowym mówi, 

że starosta reprezentuje Zarząd Powiatu a nie wicestarosta.  

 
Starosta Krzysztof Ambroziak wyjaśnił, że wracając z oficjalnych spotkań często 

podjeżdża z panem przewodniczącym lub panią wicestarostą na drogi, na których 

aktualnie prowadzone są inwestycje. Tym razem w trakcie powrotu ze spotkania  

w szpitalu w Nowym Mieście wstąpili na drogę, której temat kilkakrotnie był poruszany, 

żeby zapoznać się ze stanem faktycznym. Wyszedł właściciel znajdującego  

się tam gospodarstwa i wyjaśnił, na jakich zasadach remont został wykonany.  

 
Przewodniczący Rady poprosił radnego Wojtczaka o umożliwienie wypowiedzi innym 

radnym. Wobec dalszego nie reagowania na wezwania w myśl zapisu regulaminu 

przywołał radnego do porządku.   

 
Radny Dariusz Piątkowski podkreślił, że podjęcie w tym momencie uchwały 

intencyjnej i wystosowanie stanowiska dot. sytuacji szpitali będzie źle odebrane.  

W pierwszej kolejności należało wykonać działania hamujące dalsze zadłużanie się 

·oraz szybko wprowadzić rozwiązania w zakresie reorganizacji. Zmiany w tym 

kierunku, choć trudne są konieczne i wszyscy powinni mieć tego świadomość. Radny 

przypomniał, że w 2015r. panował jeszcze chaos i rozpędzone zadłużenie, ale w 

kolejnych latach, oczywiście dużym kosztem, sytuacja się poprawiała. Mechanizm 

zadłużania się nieco wyciszył, a teraz ponownie nabrał dużego rozpędu. Dlatego 

najpierw powinna być inicjatywa powiatu polegająca na konkretnych działaniach 

restrukturyzacyjnych i dopiero powinno się wystąpić do władz wyższych z prośbą  

o pomoc w postaci zwiększenia finansowania, ponieważ szpitale nie są w stanie 
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dalej funkcjonować bez zadłużania się. Radny dodał, że bardzo dobrym posunięciem 

na przyszłość, właściwie podstawowym jest utworzenie POZ w Grójcu. Pod tym 

względem szpital posiada odpowiednie zasoby lokalowe. W poprzednim okresie 

czynił starania i wskazywał konkretne rozwiązania, niestety nie uzyskały aprobaty. 

Nadal uważa, że należy to zrobić jak najszybciej. Trzeba podjąć się twardej 

biznesowej rywalizacji w kierunku pozyskiwania pacjentów. Radny zadeklarował 

włączenie się w ten proces.           

 
Przewodniczący Rady podziękował radnemu za konstruktywną dyskusję  

i merytoryczne podejście do sprawy. Zaprosił radnego do współpracy. Jednocześnie 

wyjaśnił, że zostały już poczynione pewne kroki. Wraz ze starostą odbył 

konstruktywną rozmowę z wiceministrem zdrowia. W przyszłym tygodniu spotkają się 

z dyrektorem NFZ. Czynią również starania, aby w najbliższym czasie spotkać się  

z przedstawicielami naczelnych władz. Bez pomocy z zewnątrz problemów szpitali 

nie uda się rozwiązać. Następnie poruszając sprawę karetek dla szpitala w Grójcu  

i podziękował radnej Teresie Bednarskiej za zaangażowanie w ich pozyskanie.    

 

Radna Teresa Bednarska wyjaśniła, że decyzja w sprawie karetek została 

zaakceptowana i podpisana przez wojewodę. Poprosiła o minimum cierpliwości, 

karetki w niedługim czasie zostaną przekazane i będą służyły mieszkańcom powiatu. 

 

Starosta Krzysztof Ambroziak w odniesieniu do słów radnego Piątkowskiego 

wyjaśnił, że poprosił o przyjęcie uchwały intencyjnej w dniu dzisiejszym, żeby  

nie czekać na termin następnej sesji. Natomiast do stanowiska Rady zostanie 

dołączone pismo, w którym zostanie szczegółowo opisana sytuacja obu szpitali, 

również z odniesieniem się do sporządzonego audytu.   

 

Wiceprzewodniczący Rady podziękował radnemu Piątkowskiemu i radnemu 

Maciakowi za merytoryczną dyskusję, otwarte myślenie i wsparcie, które wnosi coś 

konstruktywnego a nie jak ze strony innych tylko bezproduktywne utrudnianie.  

 

Radna Anna Steczkowska stwierdziła, że może taki audyt był potrzebny, ale mogli go 

przygotować pracownicy Starostwa na podstawie spływających ze szpitali danych. 

Środki wydatkowane na audyt mogły zostać przekazane na inne potrzeby. Starosta 

zamiast ubolewać nad brakiem współpracy w pierwszej kolejności powinien 

odpowiedzieć sobie na pytanie, co zrobił przez 7 m-cy dla tych szpitali, jakie środki 

przeznaczył. Radni PiS oraz poprzednia dyrektor występowali o wsparcie i choćby 

częściową spłatę zobowiązań wymagalnych. Nie pochylił się nad tymi problemami.  
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Starosta Krzysztof Ambroziak wyjaśnił, że powiat w miarę możliwości spłaca 

zobowiązania SPZOZ w Nowym Mieście.   

 

Radna Anna Steczkowska zwróciła uwagę, że środki przekazywane na spłatę 

pożyczek zabezpieczyła poprzednia Rada. Kontynuując radna poinformowała, że 

pracownicy nowomiejskiego szpitala nie otrzymali zapłaty za pracę i za chwilę 

zaczną rezygnować. Szpital straci personel i dużo wcześniej dojdzie do zamknięcia. 

Jednocześnie radna nawiązała do sprawy odejścia gminy Rzeczyca. Sytuacją 

obarczana jest pani dyrektor, choć od lutego przebywała już na urlopie. Na spotkaniu 

w Nowym Mieście burmistrz sygnalizował problem z POZ, niestety pan starosta nic w 

tej sprawie nie zrobił. Audytor wskazał, żeby czynić starania w kierunku pozyskiwania 

POZ –ów, a powiat lekką ręką oddaje POZ Rzeczycy.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radna nie wsłuchała się w wypowiedź radnego 

Piątkowskiego, która obrazuje, w jaki sposób można podchodzić do tematu.  

A nie tylko demagogia, która nic nie wnosi. Zaapelował o zaprzestanie wzajemnego 

obwiniania się i przejście do konstruktywnego działania.    

 

Radny Wojciech Wojtczak zabierając głos w kwestii audytu wykonanego dla PCM  

w Grójcu i SPZOZ w Nowym Mieście za bardzo duże pieniądze, zauważył, że 

wnioski w nim zawarte nic nie pomogą, jeśli nie będzie propozycji Zarządu  

w zakresie wytyczenia kierunków zmierzających do oddłużania szpitali. Następnie 

radny w kilku słowach nawiązał do kwestii wariantu III, który przewiduje ograniczenie 

oddziałów w SPZOZ w Nowym Mieście. Dodał, że nawet przy połączeniu szpitali nie 

ma pewności, że zakład zapracuje na siebie i przy wydatkach na funkcjonowanie 

wystarczy środków na zapłaty.    

 

Ad. 12  

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Janusz 

Karbowiak o godz. 16.45 zamknął posiedzenie wypowiadając formułę „Zamykam 

Sesję Rady Powiatu Grójeckiego”. 

 

 

            Protokołowała:                                                              Przewodniczył: 

 

     Palmira Ponceleusz – Kornafel                                        Janusz Karbowiak   

 


